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Protokół Nr VIII/19 
z sesji  Rady Gminy Nowa Wieś Wielka 

z dnia 25 czerwca 2019 r.  
 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Wsi Wielkiej i trwała od godz. 1000 

do godz. 1404. 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Waldemar Owczarzak. 
Obrady protokołował Pan Szymon Giżycki. 
Sesja prowadzona była przy użyciu prezentacji multimedialnych. 
 
Przed rozpoczęciem sesji Pan Wójt wraz z Przewodniczącym Rady wręczyli nagrodę Panu 
Mateuszowi Górskiemu za sukcesy klubu UKS „Sokół”. Klub zdobył brązowy medal  
na mistrzostwach Polski w szermierce, które odbyły się w Łodzi. 
 
Ad 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Obrady VIII sesji Rady Gminy Nowa Wieś Wielka otworzył Przewodniczący Rady,  
Pan Waldemar Owczarzak, witając wszystkich przybyłych. W obradach uczestniczyło 12 
radnych, 
co stanowiło quorum wymagane art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2018 r. poz. 994, z późn. zm.); zatem Rada była władna do podejmowania 
uchwał. 
W sesji Rady Gminy uczestniczyli także Wójt Gminy – Pan Wojciech Oskwarek, Skarbnik 
Gminy – Pani Władysława Papis, Sekretarz Gminy – Pan Leszek Latosiński, Radca Prawny – 
Pan Krzysztof Nowacki, Dyrektorzy i Kierownicy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
Kierownicy Referatów, sołtysi oraz Radny Powiatu Bydgoskiego – Pan Romuald Góralczyk. 
<Listy obecności stanowią załącznik do protokołu> 
 
Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 
Przewodniczący Rady poprosił, aby zgodnie z przyjętą praktyką i kolejnością alfabetyczną, 
funkcję sekretarza obrad pełnił Pan Radny Edward Majewski, który wyraził na to zgodę. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) wybrała Pana Radnego Edwarda 
Majewskiego na sekretarza obrad. 
 
Ad 3. Ustalenie porządku obrad. 
Pan Jausz Szczepański wniósł o zniesienie z proponowanego porządku obrad punktu „13. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem  
w drodze  bezprzetargowej  gruntu pod garaże w Nowej Wsi Wielkiej.”. 
Pan Wójt wniósł o wyłączenie z proponowanego porządku obrad punktu „19. Podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w zakresie zawyżonych opłat za odpady komunalne 
na RIPOK.” oraz dodanie „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Wójta Gminy Nowa Wieś Wielka.”. 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski o zmiany  
w proponowanym porządku obrad. Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada 
Gminy 11 głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska 
Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
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(nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) przyjęła 
proponowane zmiany.  
Wobec braku innych uwag do proponowanego porządku obrad Przewodniczący Rady 
przedstawił go i poddał pod głosowanie. Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. 
Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, 
Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, 
Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw”  
i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, 
Wiśniewski Zbigniew) przyjęła porządek obrad w treści jak poniżej: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 21 maja 2019 r. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie między 

sesjami. 
6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 21 maja 2019 r. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa 

Wieś Wielka na 2019 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej 

w Brzozie. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości gruntowych 

położonych w Brzozie. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości gruntowych 

położonych w Nowej Wiosce. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości 

rolnych. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Wydm Kotliny 
Toruńsko-Bydgoskiej – część wschodnia i zachodnia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Wielka do realizacji 
programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej pn. „Opieka 
wytchnieniowa”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych 
prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatury na ławników  
do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy oraz do Sądu Rejonowego w Bydgoszczy  
na kadencję 2020-2023. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Wieś 
Wielka. 

19. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego programu współdziałania z organizacjami 
pozarządowymi w 2018 r.”. 

20. Informacja o działalności Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej za 2018 rok. 
21. Informacja o pracy Rady Społecznej przy SPZOZ. 
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22. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej. 

24. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej za 2018 r. 
25. Informacja o gospodarowaniu gruntami gminnymi w 2018 r. 
26. Informacja o opłatach adiacenckich i planistycznych za 2018 r. 
27. Informacja na temat działalności klubów sportowych. 
28. Sprawozdanie z zakresu umorzonych wierzytelności gminnych jednostek organizacyjnych  

oraz udzielania innych ulg. 
29. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
30. Wolne wnioski. 
31. Sprawy różne. 
32. Zakończenie obrad.  
 
Ad 4. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 21 maja 2019 r. 
Przewodniczący Rady poinformował, że sekretarzem obrad sesji w dniu 21 maja 2019 r. była 
Pani Anna Kwiatkowska, która oznajmiła, że z protokołem się zapoznała i wnosi o jego 
przyjęcie.  
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji  
z dnia 21 maja 2019 r. Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 
głosami „za” (Bocheński Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, 
Majewski Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal 
Magdalena, Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, 
(nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) 
przyj ęła protokół Nr VII/19 z sesji z dnia 21 maja 2019 r. 
 
Ad 5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy i działalności w okresie 
między sesjami. 
W okresie sprawozdawczym podjęto 15 uchwał, które przekazano do Wydziału Nadzoru  
i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego, umieszczono na stronach Biuletynu Informacji Publicznej 
oraz wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy. Uchwały związane z finansami 
Gminy przekazano do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pięć uchwał przekazano  
do ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 
 
Uchwała nr VII/56/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
udzielenia Wójtowi Gminy Nowa Wieś Wielka wotum zaufania. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego oraz RIO. Mocą uchwały zatwierdzono 
raport o stanie Gminy i udzielono wotum zaufania Wójtowi Gminy za 2018 r. 
 
Uchwała nr VII/57/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r.  
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka za 2017 rok. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr VII/58/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. 
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Nowa Wieś Wielka absolutorium za 2017 rok. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. 
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Uchwała nr VII/59/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Nowa Wieś Wielka na lata 2018-2027. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów oraz RIO. 
 
Uchwała nr VII/60/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowa Wieś Wielka na rok 
2018. 
Realizacja: Przekazano do Referatu Budżetu i finansów, jednostkom, których zmiany 
dotyczyły oraz RIO. 
 
Uchwała nr VII/61/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
zatwierdzenia  sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej -  Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej za rok 2018. 
Realizacja: Przekazano do Gminnej Przychodni oraz RIO. Mocą uchwały zatwierdzono 
sprawozdanie finansowe Przychodni za 2018 r. 
 
Uchwała nr VII/62/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji celowej spółkom wodnym 
działającym na terenie gminy Nowa Wieś Wielka, trybu postępowania w sprawach 
udzielania dotacji i sposobu jej rozliczenia. 
Realizacja: Przekazano do Gminnej Spółki Wodnej, RIO oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. 
Kuj.-Pom. z 4 czerwca 2019 r. poz. 3133). Mocą uchwały naniesiono poprawki dotyczące 
udzielenia dotacji, o które wnosiła RIO. 
 
Uchwała nr VII/63/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego od 
osób fizycznych w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 
za inkaso. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Budżetu i Finansów, RIO oraz do publikacji(Dz. Urz. Woj. 
Kuj.-Pom. z 4 czerwca 2019 r. poz. 3134). Dokonano aktualizacji nazwisk inkasentów,  
w związku z przeprowadzonymi wyborami sołtysów. 
 
Uchwała nr VII/64/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Prądocin 4”. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony 
Środowiska oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 4 czerwca 2019 r. poz. 3130). 
Obecnie trwa badanie zgodności uchwały z prawem przez nadzór prawny Wojewody. 
 
Uchwała nr VII/65/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla miejscowości Brzoza - część 
ul. Bydgoskiej. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony 
Środowiska oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 4 czerwca 2019 r. poz. 3131). 
Obecnie trwa badanie zgodności uchwały z prawem przez nadzór prawny Wojewody. 
 
Uchwała nr VII/66/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w Januszkowie. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony 
Środowiska. W dniu 2 lipca zostanie podpisany akt notarialny. 
 



 5 

Uchwała nr VII/67/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  położonej w Kobylarni. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami i Ochrony 
Środowiska. Obecnie trwa gromadzenie dokumentacji niezbędnej do podpisania aktu 
notarialnego.  
 
Uchwała nr VII/68/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Nowa 
Wieś Wielka a Gminą Białe Błota. 
Realizacja: Przekazano do Zakładu Gospodarki Komunalnej. Uchwała umożliwia podpisanie 
porozumienia w zakresie gospodarki wodno-kanalizacyjnej.  
 
Uchwała nr VII/69/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
przystąpienia Gminy Nowa Wieś Wielka jako członka zwyczajnego o Kujawsko-
Pomorskiego Samorządowego Stowarzyszenia „Europa Kujaw  i Pomorza”. 
Realizacja: Przekazano do Ref. Organizacyjnego. Przystąpienie do Stowarzyszenia umożliwi 
korzystanie ze szkoleń i konferencji międzynarodowych. 
 
Uchwała nr VII/70/19 Rady Gminy Nowa Wieś Wielka z dnia 21 maja 2019 r. w sprawie 
trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
Realizacja: Przekazano do GOPS oraz do publikacji (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 4 czerwca 
2019 r. poz. 3132). Tryb i sposób powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego należało dostosować do zmian w prawie. 
 
W okresie sprawozdawczym wydałem łącznie 12. zarządzenia, z tego spod znaku 0050 – jako 
organ Gminy – 6.  – spod znaku 120 – jako Kierownik Urz ędu – 6. 
 
Ad 6. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i wnioski zgłoszone na sesji w dniu 28 marca 
2019 r. 
Int. Pana Janusza Szczepańskiego – zakup dodatkowych mikrofonów jest zasadny. 
Int. Pani Danuty Dojs – składowisko opon w Stryszku jest legalnie działającym zakładem 
wulkanizacyjnym.  
Int. Pani Danuty Dojs – wybudowanie wiaty we wskazanym miejscu przy galerii w Brzozie 
nie jest możliwe ze względów technicznych. 
Int. Pani Danuty Dojs – sprawa instalacji koszy na śmieci oraz pojemników na psie odchody 
zostanie rozpatrzona po wakacjach, gdyż pod rozwagę należy wziąć wprowadzenie 
kompleksowego rozwiązania dla Gminy w tym zakresie. 
Int. Pana Zbigniewa Wiśniewskiego – fundusze sołeckie powinny pokrywać wydatki  
na bieżące utrzymanie potrzeb mieszkańców, w tym na utrzymanie zieleni. 
Int. Pana Zbigniewa Wiśniewskiego – bezpośrednio po sesji Dyrektor GOKu przypomniał 
Panu Radnemu, że obchody na terenie Gminy jednak się odbywały. 
Int. Pana Janusza Szczepańskiego – na obecną chwilę nie ma możliwości, aby protokoły  
z komisji pisały osoby z Urzędu. 
Wniosek Pana Jana Sojki -  mostek na ul. Zakładowej w Januszkowie zostanie naprawiony  
po przygotowaniu analizy kosztów. 
Wniosek Pana Jana Sojki – tablica ograniczenia tonażu zostanie zainstalowana do 15 lipca 
2019 r. 
Pan Zbigniew Wiśniewski  - materiał dotyczący realizacji inwestycji zostanie przedstawiony 
na kolejnej sesji.  
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Pan Janusz Szczepański ponowił prośbę o pisanie protokołów z komisji przez pracowników 
Urzędu. Pan Wójt dodał, że rozmowy w tej sprawie będą prowadzone z osobami na stażach  
i robotach publicznych.  
 
Ad 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Nowa Wieś Wielka na lata 2019-2027. 
Pan Wójt wyjaśnił, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji. Następnie 
wskazał, że Wieloletnia Prognoza Finansowa została poddana aktualizacji. Zmiany  
w Wieloletniej prognozie finansowej wynikają z zaplanowanych zmian w budżecie Gminy. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/71/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Nowa Wieś Wielka na 2019 r. 
Pan Wójt poinformował, że projekt uchwały omawiany był podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. Następnie przedstawił uzasadnienie planowanych zmian i przesunięć w pomiędzy 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/72/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości  
położonej w Brzozie. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że pozyskanie przedmiotowej nieruchomości na własność 
Gminy umożliwi przeniesienie punktu selektywnej zbiórki odpadów w Brzozie, działającej  
na terenie najmowanym od Spółki Gosmet. Punkt w nowym  miejscu będzie miał lepsze 
warunki rozwoju, a jego usunięcie z centrum Brzozy poprawi warunki estetyczne 
miejscowości. Działka w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego  
ma  przeznaczenie na cele oczyszczalni ścieków, drogowe oraz tereny rolne. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/73/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości 
gruntowych położonych w Brzozie. 
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Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że z wnioskiem o zamianę nieruchomości zwrócił się jej 
właściciel. Nieruchomość gminna stanowi nieczynny odcinek drogi pomiędzy Gminą Nowa 
Wieś Wielka i Gminą Białe Błota. Teren ten łącznie z działkami nr 912 i nr 923, które są  
własnością wnioskującego o zamianę, w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego jest przeznaczony na cele budownictwa mieszkalnego jednorodzinnego, 
natomiast działki nr 901/1, nr 902/1 i nr 917/1, mają przeznaczenie we wskazanym planie 
miejscowym pod drogę wewnętrzną. Nabycie przedmiotowych działek umożliwi Gminie   
zaspokojenie  zbiorowych potrzeb mieszkańców. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/74/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę  nieruchomości 
gruntowych położonych w Nowej Wiosce. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że Właściciel  nieruchomości gruntowej zwrócił się  
z wnioskiem o zamianę jej części, tj. w zakresie poszerzenia dróg gminnych, na część  
nieruchomość gruntowej, stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Wielka. Obydwie  
położone w obrębie ewidencyjnym Nowa Wioska, w gminie Nowa Wieś Wielka - dokładna 
powierzchnia działek mających być przedmiotem zamiany będzie znana po dokonanym 
podziale geodezyjnym. Nieruchomość gminna stanowi grunt po byłym gospodarstwie rolnym 
i jest położona w środku działki 71/1, tworząc nieregularne jej granice. Zamiana  
w/w nieruchomości korzystna będzie dla obydwu stron, ponieważ Gmina pozyska grunt  
na poszerzenie ciągu dróg gminnych, a właściciel działki zamienianej będzie mógł 
efektywniej zagospodarować posiadaną nieruchomość. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/75/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę 
nieruchomości rolnych. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że grunt opisany w wykazie stanowiącym załącznik  
do uchwały nie jest objęty miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego. Obecnie 
może być wykorzystany jedynie pod uprawy rolne. Obowiązująca umowa dzierżawy wygasa 
w bieżącym roku, w związku z czym  celowe jest jej przedłużenie. Jeżeli obecny dzierżawca 
nie wyrazi woli dalszej dzierżawy lub zrezygnuje z dzierżawy w trakcie jej trwania,  
to nieruchomość zostanie wydzierżawiona stosownie do art. 37 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami. Gmina nie prowadzi działalności rolniczej, wobec czego jedną  
z możliwości utrzymania użytków rolnych we właściwej kulturze rolnej jest  
ich wydzierżawienie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
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Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/76/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie uzgodnienia projektu uchwały Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu 
Wydm Kotliny Toru ńsko-Bydgoskiej – część wschodnia i zachodnia. 
Pan Ryszard Ładziński wyjaśnił, że po negocjacjach i odrzuceniu wcześniejszego projektu 
uchwały, Sejmik Województwa przygotował projekt uchwały uwzględniający potrzeby 
Gminy Nowa Wieś Wielka. Wobec tego należy podjąć uchwałę opiniującą pozytywnie 
projekt uchwały Sejmiku Województwa. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/77/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Wielka do 
realizacji programu Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej pn. „Opieka 
wytchnieniowa”. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że W marcu 2019 r. Ministerstwo Rodziny, Pracy  
i Polityki Społecznej ogłosiło nabór wniosków w ramach programu pn. „Opieka 
wytchnieniowa”. Gmina Nowa Wieś Wielka, odpowiadając na ogłoszony nabór, przedłożyła 
wniosek o środki finansowe na realizację tego programu. Celem programu „Opieka 
wytchnieniowa” jest odciążenie członków rodzin i opiekunów osób niepełnosprawnych 
poprzez zapewnienie im wsparcia w wykonywanych dotychczas obowiązkach  
lub zapewnienie zastępstwa, dzięki któremu opiekunowie zyskają czas dla siebie. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/78/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal wyjaśniła, że w związku z rozporządzeniem Parlamentu 
Europejskiego rada gminy została zobowiązana do określenia wzoru wniosku o wypłatę 
dodatku energetycznego, co zostało dokonane tą uchwałą. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
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Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/79/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w przedszkolach publicznych 
prowadzonych przez Gminę Nowa Wieś Wielka. 
Pani Lila Górna wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o finansowaniu zadań 
oświatowych, konieczne jest podjęcie uchwały dotyczącej wysokości opłat za wychowanie 
przedszkolne w czasie przekraczającym bezpłatne nauczanie. Zgodnie ze wskazaniem 
ustawodawcy wysokość opłaty nie może być wyższa niż 1 zł za każdą rozpoczętą godzinę 
faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu, oddziale przedszkolnym w szkole podstawowej 
oraz innej formie wychowania przedszkolnego. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/80/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatury  
na ławników do Sądu Okr ęgowego w Bydgoszczy oraz do Sądu Rejonowego  
w Bydgoszczy na kadencję 2020-2023. 
Przewodniczący rady wyjaśnił, że powołany zespół będzie zajmował się opiniowaniem 
kandydatów na ławników. Na podstawie opinii wypracowanej przez zespół przeprowadzone 
zostaną wybory, które muszą się odbyć do końca października. Następnie wskazał,  
że na posiedzeniu komisji zaproponowano następujący skład zespołu: Tomasz Hermann, 
Anna Kwiatkowska, Edward Majewski, Robert Rafiński. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/81/19  
w powyższej sprawie. 
 
 
 
Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 
Nowa Wieś Wielka. 
Pani Anna Kwiatkowska wyjaśniła, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wnikliwie 
przeanalizowała dokumentację skarżonej sprawy. Komisja nie dopatrzyła się zaniedbań  
ze strony Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w prowadzeniu sprawy, a skarżąca sama 
przyczyniła się do przewlekłości postępowania, wobec czego Komisja uznaje skargę  
za bezzasadną. Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji w tej sprawie. (opinia komisji 
stanowi załącznik do protokołu). 
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Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/82/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 19. Sprawozdanie z realizacji „Gminnego programu współdziałania z organizacjami 
pozarządowymi w 2018 r.”. 
Sprawozdanie przedstawiła Pani Anna Bialik-Pieszak. (Sprawozdanie stanowi załącznik  
do protokołu). 
Wobec braku uwag do sprawozdania Przewodniczący Rady poddał je pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 11 radnych. Rada Gminy 11 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, Oskwarek 
Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański Janusz), 
przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, Kanadys 
Jacek, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) 
 
Ad 20. Informacja o działalności Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej za 2018 
rok. 
Informację o działalności Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej przedstawiła Pani Ola 
Kosińska (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad 21. Informacja o pracy Rady Społecznej przy SPZOZ. 
Pan Wójt poinformował, że Rada Społeczna jest organem działającym przy Gminnej 
Przychodni i opiniującym jej działania. W okresie sprawozdawczym rada odbyła 3 
posiedzenia, podczas których analizowano dokumenty przygotowane przez Panią Dyrektor 
Przychodni wraz z główną księgową. Rada Społeczna podejmowała w tych sprawach 
uchwały. Rada Społeczna zajmowała się również sprawami bieżącymi Przychodni, o których 
informowała Pani Dyrektor. Na posiedzeniach analizowane są również skargi na działalność 
Przychodni. W okresie sprawozdawczym wpłynęła jedna skarga. Rada Społeczna skargę 
przeanalizowała, a Pani Dyrektor podjęła odpowiednie kroki w tej materii. Przedstawione  
na dzisiejszej sesji materiały dotyczące Przychodni były tematem posiedzenia rady 
Społecznej i zostały zaakceptowane podczas obrad. Na koniec Pan Wójt podziękowała  
za dobrą współpracę Pani Dyrektor i członkom Rady Społecznej. 
 
(Na salę obrad przybył Pan Jacek Kanadys. O d tego momentu w sesji uczestniczyło 12 
radnych.) 
 
Ad 22. Podjęcie uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno-finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowej 
Wsi Wielkiej. 
Pani Ola Kosińska wyjaśniła, że podmiot tworzący jest zobowiązany do oceny sytuacji 
ekonomiczno-finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej  
na podstawie raportu o sytuacji ekonomiczno-finansowej tego zakładu. Do dnia 31 maja 
każdego roku kierownik samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej zobowiązany 
jest do sporządzenia i przekazania podmiotowi tworzącemu raportu o sytuacji ekonomiczno-
finansowej samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Raport ten powinien być 
przygotowany na podstawie sprawozdania finansowego za poprzedni rok obrotowy i zawierać 
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w szczególności analizę sytuacji ekonomiczno-finansowej, prognozę sytuacji ekonomiczno-
finansowej na kolejne trzy lata obrotowe wraz z opisem przyjętych założeń, informację  
o istotnych zdarzeniach mających wpływ na sytuację ekonomiczno-finansową samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej. Sporządzony przez Dyrektora Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej raport  
został przekazany do oceny podmiotowi tworzącemu z zachowaniem ustawowego terminu. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, 
Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs 
Danuta, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/83/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 23. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnej Przychodni w Nowej Wsi Wielkiej. 
Pani Ola Kosińska wyjaśniła, że Poprzez podjęcie uchwały możliwe będzie dofinansowanie 
do szczepionek przeciw zakażaniom pneumokokowym wśród osób dorosłych. 
Wobec braku uwag do projektu uchwały Przewodniczący Rady przedstawił go i poddał  
pod głosowanie. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, 
Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs 
Danuta, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) podjęła uchwałę Nr VIII/84/19  
w powyższej sprawie. 
 
Ad 24. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej za 2018 r. 
Obecnych podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński 
Adam, Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski 
Edward, Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, 
Szczepański Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs 
Danuta, Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) 
 
Ad 25. Informacja o gospodarowaniu gruntami gminnymi w 2018 r. 
Informację o gospodarowaniu gruntami gminnymi w 2018 r. przedstawił Pan Ryszard 
Ładziński. Wobec braku uwag zakończono realizacje punktu 25. (Informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Ad 26. Informacja o opłatach adiacenckich i planistycznych za 2018 r. 
Informację o opłatach adiacenckich i planistycznych w 2018 r. przedstawił Pan Ryszard 
Ładziński. Wobec braku uwag zakończono realizacje punktu 26. (Informacja stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Ad 27. Informacja na temat działalności klubów sportowych. 
Kluby przedstawiły informację o swojej działalności w formie pisemnej, które stanowią 
załączniki do protokołu. Pani Magdalena Szal – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury  
i Sportu wskazała, że przedstawione materiały w sposób rzetelny odzwierciedlają działalność 
klubów sportowych.  
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Ad 28. Sprawozdanie z zakresu umorzonych wierzytelności gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz udzielania innych ulg. 
Sprawozdanie z zakresu umorzonych wierzytelności gminnych jednostek organizacyjnych 
oraz udzielania innych ulg przedstawił Pan Wójt. (Sprawozdanie stanowi załącznik  
do protokołu). 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie pod głosowanie. Obecnych 
podczas głosowania było 12 radnych. Rada Gminy 12 głosami „za” (Bocheński Adam, 
Hermann Tomasz, Kanadys Jacek, Kin Joanna, Kwiatkowska Anna, Majewski Edward, 
Oskwarek Kazimierz, Owczarzak Waldemar, Rafiński Robert, Szal Magdalena, Szczepański 
Janusz), przy braku głosów „przeciw” i „wstrzymujących się”, (nieobecni: Dojs Danuta, 
Karolak Agnieszka, Wiśniewski Zbigniew) 
 
Ad 29. Interpelacje i zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Pan Tomasz Hermann zapytał, czy istnieje możliwość zwolnienia pomieszczenia socjalnego 
sportowców, w którym obecnie składowana jest żywność. 
Pani Grażyna Wojtera-Moskal odpowiedziała, że jeżeli jest ono pilnie potrzebne to tak. 
Natomiast przeciw opróżnieniu tego pomieszczenia przemawia fakt, że jest to jedyne miejsce, 
które spełnia wymagania do przechowywania żywności.  
Pan Wójt dodał, że Prezes GLKS Burza wyraził zgodę na użytkowanie tego pomieszczenia, 
ale jeżeli znajdzie się inne, to żywność zostanie tam przeniesiona. 
Pan Janusz Szczepański poinformował, że w piątek 28 czerwca 2019 r. odbędzie się 
posiedzenie Komisji Planowania Przestrzennego w sprawie Państwa Rudnickich  
i zainteresowanych zaprosił na posiedzenia. 
Pan Edward Majewski wskazał, że podczas objazdu zorganizowanego przez teren 
Dobromierza asfalt na drodze biegnącej przez tę miejscowość został znacznie uszkodzony. 
Przedstawił przy tym dokumentację fotograficzną. Poprosił o naprawę nawierzchni.  
Pan Waldemar Owczarzak wskazał, że degradacji ulega również ul. Powstańców 
Wielkopolskich w Brzozie, gdyż w celu uniknięcia korków kierowcy wybierają objazd drogą 
biegnącą przy oczyszczalni. 
Następnie zapytał, czy będą wydane pozwolenia na budowę ulic Jaskółczej i Klonowej  
w Brzozie.  
Pani Anna Kwiatkowska zapytała, czy jest możliwość ustawienia koszy na śmieci na ulicach 
Nowej Wsi Wielkiej. 
Następnie poprosiła o pomoc w wykaszaniu chwastów przy posesji narożnikowej przy  
ul. Konwaliowej. 
Następnie wskazała, że mieszkańcy skarżą się na hałasy dobiegające z boiska w Nowej Wsi 
Wielkiej, podczas imprez organizowanych przez sportowców. Zapytała, czy jest możliwość 
instalacji ekranów dźwiękowych w tym miejscu.  
Pan Jacek Kanadys poprosił o wystąpienie do ZDW w sprawie zmiany oznakowania przejścia 
dla pieszych w Kobylarni. Poprosił w imieniu mieszkańców, aby zainstalować sygnalizator 
świetlny, taki jak zainstalowano na tej samej drodze w Łabiszynie. 
Poprosił także o zmianę oznakowania pionowego i poziomego ścieżki rowerowej, przy 
wjeździe do PBDiM w Kobylarni na ścieżkę z pierwszeństwem przejazdu w tym miejscu. 
Wskazał także, że mieszkańcy skarżą się na jakość kruszywa używanego do równania dróg  
w Kobylarni. 
Poprosił także o podjęcie rozmów z PBDiM w sprawie ograniczenia emisji pyłu przez zakład, 
gdyż samodzielne próby mieszkańców nie przynoszą efektu. 
Pan Wójt odpowiedział, że pismo do WIOŚ w tej sprawie zostało wysłane. Wiceprezes 
zakładu natomiast poinformował, że od poniedziałku jest do dyspozycji na spotkanie  
w tej sprawie. 
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Pan Janusz Szczepański w imieniu mieszkańców poprosił, aby połączyć dwie linie 
energetyczne biegnące w Tarkowie Dolnym, gdyż po podziale nieruchomości, niektóre 
działki mieszkańców mają na środku słupy energetyczne.  
Zapytał także, czy lampy przy drodze biegnącej do świetlicy w Tarkowie Dolnym mogą być 
zainstalowane na słupach, na których biegnie linia energetyczna zaopatrująca mieszkańców  
w prąd, czy muszą być po drugiej stronie drogi. 
Pan Waldemar Owczarzak zapytał, czy planowane jest odświeżenie oznakowania poziomego 
na drogach gminnych. 
Pan Wójt odpowiedział, że takie działania zostały zaplanowane.  
 
Ad 30. Wolne wnioski. 
Pan Jan Sojka poprosił o naprawę drewnianego mostu na Kanale Złotnickim w Januszkowie. 
Poprosił o zniesienie ograniczenia tonażu 7 ton z ulicy Zakładowej w Januszkowie. 
Pan Waldemar Owczarzak podziękował, za oznakowanie początku i końca miejscowości 
Brzoza. 
 
Ad 31. Sprawy różne. 
Pan Kazimierz Oskwarek poinformował, że Komisja Rewizyjna wnosi o rozebranie budynku 
komunalnego w Chmielnikach.  
Następnie wskazał, że mieszkaniec ul. Zakątek poinformował, że naprzeciwko ul. Zwożone są 
gałęzie, po czym podziękował za błyskawiczną interwencję w tej sprawie.    
Pan Waldemar Owczarzak podziękował, za zorganizowanie obchodów Święta Bożego Ciała. 
 
Ad 32. Zakończenie obrad. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za udział w obradach i dokonał zamknięcia obrad VIII sesji Rady Gminy Nowa 
Wieś Wielka. 
 
Protokolant sesji    
 
Szymon Giżycki    


